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Zápis č. 11 

z jednání Komise pro životní prostředí 

Rady Olomouckého kraje 

ze dne 22. 3. 2022 
 

 

Přítomni: Omluveni: 

Daniel Řezníček, M. A. Irena Blažková 
Ing. Alice Kutálková Ing. Tomáš Dobřanský 
Ing. Jiří Šírek Mgr. Nela Melicharová 
Ing. Jana Jaňourová  
Petr Hlatký  
Ing. Pavel Kurfürst Nepřítomni: 
Michal Slavík Miroslava Pořízková 
Petr Kopřiva Filip Červinka Bc. 
Václav Mach Ing. Roman Macek 
Mgr. Petr Ošťádal  
Ing. Ivo Kropáček  
Ing. Jaroslav Horák  
Mgr. Zdeněk Navrátil  
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Program: 

 

 

1. Zahájení 

2. Aktuální informace z jednání Rady Olomouckého kraje týkající se problematiky životního 
prostředí 

3. Odpočívka pro kaminony na D35 – podnět pana Navrátila 

4. Hodnocení DP „Dotační program na podporu včelařů na území OK na rok 2022“ 

5. Debata o budoucím hodnocení DP 

6. Prezentace návrhu Plánu dílčího povodí Moravy a přítoků Váhu, Dyje a Horní Odry – Dr. 
Ing. Antonín Tůma 

7. Různé 
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Zápis: 

Zahájení, schválení programu jednání 

Daniel Řezníček, M. A., předseda Komise, zahájil 11. jednání Komise Rady Olomouckého 
kraje pro životní prostředí a na úvod navrhl nové znění programu oproti rozeslané pozvánce. 
Konkrétně požádal o změnu pořádí jednotlivých bodů a o zařazení nového bodu - diskuze 
nad budoucím hodnocením žádostí. Členové Komise s programem souhlasili a takto byl 
program schválen.  

 

Novinky z Rady OK 

Novinky z Rady OK přednesl pan radní Šmída.  

- Informace týkající se odpadového hospodářství OK, činnost akciové společnosti Odpady 
Ok, Spolku odpady OK a setkání s obcemi.  

- Sanace staré ekologické zátěže v Olšanech. Nastal posun, po novém jednání se v rámci 
1 fáze dofinancování bude podílet také Prostějov a obce, kterých se to týká.    

Dotaz pana Ošťádala – otázka na financování ze strany státu. Historicky to tak skutečně 
bylo, sanace již probíhala prostřednictvím odpovědných společností. To ale skončilo a nyní 
je možnost požádat o dotaci. 
 

Odpočívky pro kamiony na dálnici D35 

Téma odpočívky pro kaminony na dálnici D35 uvedla paní Ing. Hendrychová – vedoucí 
oddělení územního plánování – formou nachystané prezentace.  

Aktuálně probíhá posuzovací řízení podle zákona o posuzování vlivů na ŽP. Odpočívka je 
dvou variantách umístění - Mohelnice/Litovel a Loštice. Žadatelem je ŘSD. Kapacita kolem 
1500 míst, součástí bude také čerpací stanice, restaurace a dětské hřiště, podrobněji viz. 
příloha č. 1 zápisu. 

Tento bod navrhl člen Komise pan Navrátil. Se záměrem nesouhlasí obyvatelé Loštic a 
Mohelnice. Proč se navrhují 2 nové varianty odpočívek, když již existují 2 odpočívky, nešlo 
by pouze rozšířit již stávající odpočívku v Unčovicích? 

Předmětem posuzování je ochrana vod, ochrana půdy (zábor zemědělské půdy). Co se týče 
již existujících odpočívek, tak cílem nového záměru je odpočívka, která nebude napojena 
na existující místní komunikace. K tématu se vyjádřil rovněž pan radní Šmída, který k věci 
dodal, že odpočívky pro kamiony na dálnici D35 již řešila s ŘSD Rada OK prostřednictvím 
radního Šafaříka, nicméně ať už Komise, tak ani Rada OK nemá oprávnění žádat změnu 
žádosti, kterou podal jiný subjekt. Zcela zabránit výstavbě odpočívky není v moci kraje, lze 
pouze jednat s ŘSD. Pokud má kdokoliv připomínky, či námitky k oznámenému záěmru, 
může je uplatnit přímo v probíhajícím řízení.  

 

Hodnocení DP na podporu včelařů  

Pan předseda provedl kompletaci jednotlivých hodnocení. K návrhu byly pouze drobné 
připomínky technického charakteru – chyby byly opraveny a přešlo se k hlasování. Návrh 
hodnocení byl schválen většinou členů Komise. Alkoace vystačila na uspokojení všech 
žadatelů. 
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Budoucnost hodnocení DP 

Po zhodnocení DP na podporu včelařů proběhla diskuze týkající se způsobu hodnocení 
žádostí. Vedení se zabývá konkrétně otázkou, zda je nově nastavený systém efektivní a lze 
s ním počítat i do budoucna.  

Členové Komsie poskytli zpětnou vazbu z hodnocení DP a navrhli vrátit zpět předchystání 
podaných žádostí ze strany KÚOK.  

Komise dále jednala s administrátory DP na podporu aktivit, který se bude hodnotit v květnu 
2022. Bylo dohodnuto, že KÚOK – administrátor předchystá kritérium B3, načež o něm 
Komise bude diskutovat. Kritéria B1 a B2 předchystána nebudou a zůstanou plně v gesci 
Komise.  

 

Návrhy plánů dílčích povodí Moravy a přítoků Váhu 

Návrhy pánů dílčích povodí, které musí OK schválit do konce června, odprezentoval pan 
Ing. Foltýn, vedoucí útvaru vodohospodářského plánování Povodí Moravy, s. p. Podrobněji 
k prezentaci viz. příloha č. 2 zápisu. 

Návrhy plánů dílčích povodí byly schváleny většinou členů Komise. 

 

Různé 

Žádné další návrhy vzneseny nebyly a jednání bylo ukončeno v 18:00. 
 
 
 

V Olomouci dne 22. 3. 2022 

………………………………. 
Daniel Řezníček, M. A. 

předseda komise 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Přílohy:   

- prezentace odpočívky 

- prezentace plánu dílčího povodí Moravy a přítoků Váhu  


